
 
 

 

Raadsvragen van de fractie(s): Socialistische Partij 
 
 
Woningisolatie en beschermde dieren 
 

datum: 29 augustus 2023 
 
 
Geacht college, 
 
Soms botsen belangen. Zo ook bij het isoleren van woningen en 
het beschermen van bepaalde dieren zoals vleermuizen en 
gierzwaluwen. Hierover gaan onderstaande raadsvragen.  
 
Inleiding 
Het na-isoleren van spouwmuren is een van de manieren waarop 
de CO2-uitstoot kan worden verminderd en klimaatdoelen kunnen 
worden behaald. Tegelijkertijd kan het na-isoleren leiden tot 
nadelige gevolgen voor verschillende beschermde soorten 
vleermuizen, waaronder de kleine dwergvleermuis. Deze soort 
houdt zich vaak in spouwmuren op en komt vrijwel overal in 
Nederland, voor. Er bestaat een wettelijke zorgplicht die eist 
maatregelen te treffen om nadelige gevolgen voor vleermuizen te 
voorkomen.  
Bedrijven en woningeigenaren die de spouwmuren van een 
woning willen isoleren, moeten eerst goed onderzoeken of er geen 
vleermuizen in zitten. Alleen met een camera tussen de muren 
kijken is niet voldoende. Dat heeft de Raad van State bepaald en 
uitgesproken op 2 augustus jongstleden. De uitspraak kan 
gevolgen hebben voor de werkwijze van de hele isolatiebranche 
en mogelijk ook voor het tempo waarin huizen in Nederland 
worden geïsoleerd. Het vereiste onderzoek is duur en voor veel 
woningbezitters niet op te brengen.  
 

Gemeente kan oplossing bieden 
Gelukkig bestaat er een oplossing waardoor de dieren worden 
beschermd, de isolatie kan doorgaan, woningbezitters niet op 
hoge kosten worden gejaagd en isolatiebedrijven hun werk 
kunnen blijven doen. Vier keer winst dus!  



Die oplossing kan de gemeente bieden door een zogenaamd 
Soorten Management Plan (SMP) op te stellen en in de aanloop 
daarnaartoe te werken met een pre-SMP. Op deze manier hoeft 
een isolatieproject niet meer op individuele basis te voldoen aan 
de eisen van de Natuurbeschermingswet maar kan dit op 
collectieve basis, eventueel gemeentebreed.  
In het belang van klimaatdoelen, natuurbescherming, de 
portemonnee van woningbezitters én het werk van 
isolatiebedrijven stellen wij daarom de volgende vragen:  
Raadsvragen 

1. Bent u bekend met de uitspraak van de Raad van State van 
2 augustus jongstleden? 

2. Wat zijn volgens u de gevolgen in/voor onze gemeente? 
3. Bent u bereid en van plan om een oplossing te bieden door 

het opstellen van een (pre)SMP(Soorten Management 
Plan)? 

4. Zo ja, wat zijn precies uw plannen? 
5. Welke tijdsplanning hebt u hierbij voor ogen? 
6. Hoe bent u van plan hierover te communiceren met 

belanghebbenden? 
7. (n.a.v. vraag 3) Zo nee, waarom niet?  

 
 
Namens de fractie van de SP,  
 
Jannie Visscher, raadslid 
 
 


